
16. marts 2023 

SB-023b-005a 

Medlemsundersøgelse FSC-mærket papir marts 2023 

Afrapportering af resultater 

Sendt til og besvaret af 6 forlag: 

Gyldendal, Lindhardt og Ringhof. Gads Forlag, JP/Politikens Forlag, People’s, Samfundslitteratur 

1. Måler I på brug af FSC-mærket papir i jeres produktion?  

2. Hvis brug af FSC-mærket papir måles i procentdel af total produktion, hvor stor en del 

af jeres produktion i 2021 var FSC-mærket? (vælg én)  
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Med udgangspunkt i de enkelte forlags trykte omsætning samt hvor stor en del af deres produktion 

der var FSC-mærket i 2022, angives det vægtede tal for brugen af FSC-mærket papir i 2022 til ca. 95 

%. 

Udvikling i det vægtede tal for brugen af FSC-mærket papir: 

3. Hvis der ikke måles på brug af FSC-mærket papir, hvorfor da? (frit svar) 

 Vi har bedt alle vores producenter om at bruge FSC papir. 

 Det er ikke nødvendigt - alle produktioner er på FSC-mærket papir. 

 Alt er FSC 
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4. Hvad forhindrer jeres forlag i at vælge 100% FSC-mærket papir? Uddyb gerne. (vælg 

alle relevante)  

Uddybelse: 

 I få tilfælde findes den krævede kvalitet ikke som FSC 

 Der er ingen forhindringer 

 Hvis der er FSC-elementer som ikke kan skaffes, så bliver de substitueret med alternativ 

som er FSC-mærket.

5. Hvordan oplever I mulighederne for at vælge FSC-mærket papir, i forhold til sidste år? 

Uddyb gerne. (vælg én) 

6. Hvad mener I det vil kræve, for at den danske bogbranche kan benytte 100 pct. FSC-

mærket papir inden udgangen af 2025? (frit svar) 

 Alle leverandører skal certificeres. 

 Jeg tror, at det allerede er muligt, hvis man bare vælger de rette trykkerier 

 Den rette leverandør skal vælges 

 Det vil være meget svært, men branchen vil kunne op på +95% 
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 At kunden spørger efter det. 

 Blot en beslutning herom. 

7. Hvilke forslag har I til, hvordan Danske Forlag kan støtte udbredelsen af FSC-mærket 

papir i branchen? (frit svar) 

 Vi er godt på vej. Denne undersøgelse er bl.a. med til at øge fokus. 

 Fortsætte, som I gør med at have fokus på det gennem disse undersøgelser, ved at have det 

op fra tid til en anden i jeres nyhedsmails osv. Jeg synes, at I gør en god indsats med at have 

det som fokuspunkt. 

 Alle vores bøger er i dag FSC mærket både i kolofonen og på omslaget. I enkelte tilfælde fra-

vælger vi af æstetiske årsager FSC-logoet på overtræk/ omslag, men det vil altid være i kolo-

fonen. 

 Medlemskrav. 


